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Motion (v) om att låta upphandlade företag 
betala för privatiseringen 
Remiss från kommunstyrelsen 

 
Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 
2. Omedelbar justering. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ulla Thorslund 
stadsdelsdirektör Lena Rabe 
 avdelningschef 
 
 
 
Sammanfattning 
I en motion (2008:8) föreslår vänsterpartiet att lika villkor skall gälla för 
kommunal och privat driven verksamhet som är finansierad av stockholmarnas 
skattekronor. I linje med detta föreslår vänsterpartiet att även privata utförare skall 
vara med och bära de kostnader som följer av den privatisering som nu sker av 
stadens förvaltningar. Vänsterpartiet föreslår således att samtliga kostnader som 
uppstår för att genomföra stadens privatiseringsprogram måste kartläggas och 
redovisas för stockholmarna. Därefter måste en så kallad overheadkostnad räknas 
ut och tas in i avtalsvillkoren. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts inom avdelningen för personal och kansli. 
 
Bakgrund 
I en motion (2008:8) föreslår vänsterpartiet att lika villkor skall gälla för 
kommunal och privat driven verksamhet som är finansierad av stockholmarnas 
skattekronor. I linje med detta föreslår vänsterpartiet att även privata utförare skall 
vara med och bära de kostnader som följer av den privatisering som nu sker av 
stadens förvaltningar. Vänsterpartiet ifrågasätter om det är rimligt att ökade 
kostnader för privatiseringen enbart ska belasta kommunens kassa. 
 
Motionen i sammanfattning 
Vänsterpartiet hävdar att stadens förvaltningar och bolag har tvingats att anställa 
ett antal upphandlare för att klara av konkurrensutsättningen enligt den nya 
policyn. Vänsterpartiet pekar även på den generella kostnadsutvecklingen inom 
staden som följer av den ökade entreprenaddriften. Exempelvis lyfter man fram 
ökade administrativa kostnader kring nya köhanteringssystem och menar även på 
att det är ett stort utredningsarbete för att ta fram kundvalsmodeller, vilket även 
detta har genererat nya administrativa kostnader. Vänsterpartiet lyfter även fram 
att staden har inrättat en så kallad förnyelseavdelning med ett särskilt 
avknoppningskansli och en enhet för valfrihet, där avknoppningskansliet har till 
uppgift att arbeta med frågor som berör upphandling och konkurrens. Som 
ytterligare exempel på ökade kostnader nämner vänsterpartiet att staden har 
inrättat ett särskilt kontor för utförsäljning av hyreslägenheter. 
 
Vänsterpartiet menar på att exemplen kan mångfaldigas vad gäller ökade 
kostnader inom staden och menar på att samtliga kostnader som uppstår för att 
genomföra stadens privatiseringsprogram måste kartläggas och redovisas för 
stockholmarna. Därefter måste en så kallad overheadkostnad räknas ut och tas in i 
avtalsvillkoren. Beloppet skall enligt vänsterpartiet täcka kostnader för 
upphandling, tillståndsgivning och uppföljning av avtal samt kommunens 
skyldighet att ha en ständig beredskap för att kunna ta det yttersta ansvaret 
exempelvis vid konkurs. Vänsterpartiet menar på att i overheadkostnaden skall 
även kostnader beaktas som följer av nämndadministration, köhanteringssystem, 
biståndshandläggarnas information och rådgivning samt annonsering av privata 
utförare på stadens hemsida. 
 
Förvaltningens synpunkter och förslag 
Vad gäller den kostnadsutveckling som vänsterpartiet gör gällande och som följer 
av den nya policyn, så har detta inte resulterat i nya anställningar inom Farsta 
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stadsdelsförvaltning. Således har den nya policyn ej genererat direkta ökade 
kostnader för förvaltningen i sin helhet. 
 
Förvaltningen medger att ett visst merarbete har den nya policyn genererat vad 
gäller exempelvis erforderlig information och rådgivning. Samtidigt konstaterar 
förvaltningen att den nya policyn har väkt både engagemang och intresse hos såväl 
medarbetare som allmänheten generellt. Policyn kan även i viss mån sägas ha 
bidragit till en ökad kvalité i de tjänster som förvaltningen erbjuder sina 
medborgare. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
 
Bilaga 
Motion (2008:8) av Ann-Margarethe Livh m.fl. (v) om att låta upphandlade 
företag betala för privatiseringen 
 
 
 
 
 
 
 


